
Referat udvalgsmøde SAND Sydfyn    D.22.04.2021. 

Deltagere: Hans, Johanna, Maria, Lasse for Fred og Sara. 

Fra sekretariatet: Tobias B. Hansen. 

Ordstyrer: Alle. 

Referat: Tobias 

 

Dagsorden: 

1. Nyt fra udsatterådet. 

2. Nyt fra SAND Bestyrelse, herunder mistillidsvotum Klaus/Christina Strauss. 

3. Lunde forsorgshjem. 

4. Udsatteråd Faaborg. 

5. Langeland. 

6. Evt. 

 

1/ Nyt fra Udsatterådet. 

Der er ikke noget nyt fra Svendborg Udsatteråd, der er ikke blevet holdt nogen møder pga. Corona. 

Udsatterådet holder øje med vaccineprogrammet i Svendborg, og det går godt. 

 

2/ Nyt fra SAND Bestyrelse. 

Christina Strauss er ny forkvinde. 

Jonas/Maas er næstformænd. 

Mistillidsvotum. Bestyrelsen var enige om at afvise Klaus’ (SAND Hovedstaden) ønske om ny 

generalforsamling og afsættelse af Christina Strauss som forkvinde. Dette er blevet meldt tilbage og ud 

til alle involverede/SAND udvalg. 

Maria skal have en suppleant til SAND Bestyrelsen. Dette bliver et emne til næste møde, da Sara skal 

spørges, om hun forsat ønsker at være suppleant. 

 

2/Lunde Forsorgshjem. 

Der er dialog i udvalget om, hvorledes SAND Sydfyn skal forholde sig til de henvendelser, der kommer 

fra tidligere og nuværende beboere på Lunde Forsorgshjem. 

Flere udvalgsmedlemmer har fået historier om forholdene på Lunde, og der kommer forsat dårlige 

historier. 

Tobias opfordrer udvalget til at sende historierne og menneskerne til Tobias/Sara. Udvalget skal være 

tålmodige ører og tage imod historierne og opfordre til at kontakte SAND og bruge SAND.  



SAND har brug for at komme i kontakt med nuværende og tidligere beboere fra Lunde, for at kunne 

hjælpe. Vi skal bruge mere end én historie for at kunne arbejde for bedre forhold på Lunde. 

 

7. Udsatteråd Faaborg. 

Maria læser SMS op fra udvalgsmedlem Sara, der melder ud, at hun har takket nej til at sidde i 

Udsatterådet i Faarborg, og hun har følt sig presser at Tobias fra sekretariatet, til at tage denne post. 

Tobias vedstår at have lagt et lille pres på Sara. Dette kun ud fra en idé om, at det ville være godt for 

Sara at sidde med i Faarborg Udsatteråd. Her kunne Sara bruge alle sine kompetencer og være med til 

at få medindflydelse. 

Tobias lover at tage kontakt til Sara, ift. en snak om, at Sara har følt sig presse. 

 

8. Langeland. 

SAND Sydfyn har fået tildelt 6.500 kr. i §18 midler fra Langeland til brug i 2021. 

Udvalget har dialog om hvilke aktiviteter, der kan laves på Langeland. 

Der kommer et forslag: Kan udvalget lave et arrangement, hvor der tilbydes mad/oplysning om 

SAND/rekruttering/fællesskab osv. f.eks. på et herberg/værested, og så inviterede andre væresteder og 

veteranerne på Langeland til at deltage? 

Kan nogle af §18 midlerne tildeles væresteder for transport at brugere til et fælles arrangement? 

Tobias vender tilbage med svar. 

 

9. Evt. 

Lasse:  

1/Forslår at man laver en startrunde til hvert udvalgsmøde, hvor alle melder ud, og om de har noget til 

evt. 

2/Flytbare huse. Der sker en masse i Svendborg Kommune, der er to spor: 

1. Til normale mennesker 

2. Til veteraner. 

Lasse er løbende i kontakt med lokalpolitikere o.l. Mennesker med interesse og holdninger ift. skæve 

huse.  

Lasse spørger udvalget, om han skal holde møder med disse på vegne af SAND Sydfyn? 

Tobias opfordrer Lasse til at laver noget lobbyarbejde, hvor Lasse spørger de enkelte politikere med 

interesse for skæve boliger, om de er interesserede i at deltage i et større møde om skæve boliger. Så 

kan SAND Sydfyn på sigt være vært for en større arrangement, hvor der er dialog om skæveboliger. 

 



3/Lasse spørger til de ændringer af vedtægter, Ulrik stillede til Generalforsamlingen, og om der er 

blevet arbejdet vide med disse. 

Generalforsamlingen forkastede disse forslag, så derfor er der ikke blevet arbejdet videre med dem. 

Ulrik ikke var ikke selv til stede på generalforsamlingen. 

 

Johanna: 

Foreslår/tilbyder at når der er styr på vacciner, vil hun gerne (sammen med SAND Sydfyn) tage rundt på 

herberger/væresteder og gøre reklame. 

Der er dialog om dette, og det sættes på dagsorden til næste møde. 

 

Maria: 

1/Op til generalforsamlingen besluttede udvalget, at der skulle bruges nogle penge til reklame på 

Stenpladsen og Blå Kors. Udvalget fik holdt fastelavn på stenpladsen, men nåede ikke Blå Kors. 

Maria har stadig 300 kr. tilbage af de penge hun fik overført a conto. 

Maria spørger udvalget, om hun skal tilbageføre disse penge? Eller om udvalget skal lave et 

arrangement på Blå Kors, når de kan komme til det (pt ikke muligt pga. Corona).  

Udvalget vedtager, at Maria beholder pengene til brug i fremtiden. 

 

2/Maria opfordrer til, at udvalgets medlemmer skiftes til at komme og lave kaffe o.l. til møderne, så det 

ikke altid er de samme. 

 

3/Maria fortæller, at Stenpladsen har påtalt, at de ønsker at Lasse har sko på, og ellers skal udvalget 

finde et andet sted at holde møder. 

Tobias opfordrer til, at Lasse selv tager en snak med Stenpladsen og en finder en løsning. Samt at Lasse 

vender retur til udvalget og fortæller, hvad der er blevet aftalt. 

 

Dagsorden til næste møde. 

1. Besøge herberger/væresteder hvordan gør vi det? 

2. Arrangement på Blå Kors. 


